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ACTA DEL CONSELL PLENARI 
 

Identificació de la sessió  
Núm.: 2 
Data: 6 de maig de 2014  
Caràcter: ordinari 
Horari: 19.13 h a 21.33 h  
Lloc: Consell de Districte d’Horta-Guinardó
 
Assistents 
 
President del Consell 
Jordi Martí Grau (GMDPSC) 
 
Regidora del Consell 
Francina Vila Valls (GMDCiU) 
 
Consellers i conselleres  
Lluís Bou Dalmau (GMDCiU) 
Lina Huélamo Soriano (GMDCiU) 
Roser Nogués Alonso (GMDCiU) 
Gonzalo Puelles García (GMDCiU) 
Ramón Carrión Duran (GMDPSC) 
Joan Ferrús Alborch (GMDPSC) 
Núria Galán Orriols (GMDPSC) 
Cristina Gómez Salmerón (GMDPSC) 
Joan Martínez Vendrell (GMDPSC) 
Raül Ortega Serrano (GMDPSC) 
Daniel Rosillo Molina (GMDPSC) 
Manuel Conde García (GMDPPC) 
Felisa Vila San Millán (GMDPPC) 
Rafael Sánchez Cobo (GMDPPC) 
Carlos Torrubiano Blanco (GMDPPC) 
Anna Mir Acebrón (GMDICV-EUiA) 
Antoni Salado Pérez (GMDICV-EUiA) 
Jordi Coronas Martorell (GMDUpB) 
 
Absents 
Jaume Fibla Papaseit (GMDCiU)  
David Escudé Rodríguez, regidor adscrit (GMDPSC) 
Gloria Martín Vivas, regidora adscrita (GMDPPC) 
Belén Pajares Ribas, regidora adscrita (GMDPPC) 
Elsa Blasco Riera, regidora adscrita (GMDICV-EUiA) 
Janet Sanz Cid, regidora adscrita (GMDICV-EUiA) 
Jordi Portabella Calvete, regidor adscrit (GMDUpB) 
 
Cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 
Anna Clària Vila  
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Gerent 
Carles Mas Lloveras 

 

Desenvolupament de la sessió  

El president obre la sessió i, abans de donar pas als punts de l’ordre del dia, comunica 
que el divendres de la mateixa setmana que se celebra el Plenari presentarà la seva 
renúncia i retornarà l’acta de regidor, per la qual cosa manifesta l’esperança que el Plenari 
Municipal ho accepti. Explica que la renúncia es deu als resultats de les eleccions 
primàries del PSC celebrades a Barcelona i diu que, entre altres coses, comportarà 
l’abandonament de la presidència del Plenari.  

Seguidament, procedeix a enumerar tres aspectes sobre el període en el qual ha exercit 
la presidència. En primer lloc, agraeix a tots els consellers, la regidora, els presidents, 
portaveus dels grups municipals i grups que li hagin facilitat la feina. Considera que els 
debats, tot i les controvèrsies que hi ha hagut, sempre s’han fet amb un bon to. Agraeix 
d’una manera especial el tracte amb el GMDPSC i la col·laboració de la senyora Núria 
Galán Orriols i el senyor Joan Ferrús Alborch, ambdós del GMDPSC, així com al conjunt 
de consellers socialistes. 

En segon lloc, comenta que com a president ha pogut aprendre com funcionen els 
districtes, i ha conegut a fons tots els barris que composen el districte d’Horta-Guinardó, 
del qual opina que és el que representa d’una manera més global el conjunt de la ciutat, ja 
que hi ha barris de molts tipus: populars, amb pendents, plans, antics, històrics, nous, 
barris producte dels moviments migratoris, més senyorials, etcètera. Diu que tot això li ha 
servit per conèixer millor la ciutat, de la qual es declara un apassionat. 

A més, afegeix que al darrere de tots aquests barris hi ha un conjunt de ciutadans i diu 
que, si bé tots els ciutadans són iguals, vol reconèixer la feina d’aquells que per la seva 
inquietud i voluntat de servei a la comunitat, a través de les associacions, entitats, 
coordinadores de festes i, en general, a través de l’eixam de participació del districte i de 
la ciutat, fan viu i donen sentit a la vida de tots els barris del districte i de la ciutat. 

Comunica que ha estat un plaer i un orgull treballar en el Districte i fa saber que molts 
d’ells, la relació que en quedarà no només serà institucional. 

Considera que estimar un país és un orgull però que estimar la ciutat és estimar el detall, 
perquè la ciutat és complexa per excel·lència, i manifesta que sempre li ha agradat més. 

Indica que des de fa anys que sent l’Ajuntament com casa seva i que no té la sensació de 
marxar, sinó que simplement pensa que actuarà des d’altres llocs. 

La sala aplaudeix. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el seu agraïment per la feina 
que ha realitzat el senyor Jordi Martí i Grau com a president i destaca el consens, la 
cordialitat i el respecte absolut per tothom amb el que ha treballat. Manifesta que li sap 
greu que deixi el càrrec però creu que la decisió ha sigut meditada, per la qual cosa diu 
que la respecta. Finalment, li desitja sort en la seva nova etapa. 
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La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, agraeix la feina del president i li 
desitja molta sort. Expressa el valor de la feina que ha realitzat com a president d’Horta-
Guinardó i considera que és important fer-ho en un moment en què la política té poc 
prestigi. Per acabar, manifesta la seva esperança perquè aviat torni a treballar per a la 
ciutat. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, diu que és un honor i un orgull haver 
treballat amb el senyor Martí a la taula de la presidència i haver-lo pogut suplir en alguna 
Audiència Pública. Creu que és una persona insubstituïble, que té uns grans valors i ha 
treballat molt bé, i manifesta la seva estima envers el senyor Martí, al qual li desitja que 
tingui una vida política i cultural tan agradable com la que ha tingut al Districte. 

El senyor Ramón Carrión i Duran, del GMDPSC, agraeix en nom del seu grup la feina que 
ha fet el senyor Martí i constata que la tasca realitzada a Cultura i la seva passió per 
aquest àmbit és prou conegut i ha quedat palès. Manifesta l’esperança perquè el senyor 
Martí tingui una altra oportunitat i la intenció de tornar a treballar a l’Ajuntament de 
Barcelona. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i promoció 
del Districte, diu que, tal com va comentar a la Junta de Portaveus, ha estat molt 
agradable treballar i compartir aquests anys amb el senyor Martí, del qual en destaca el 
bon tarannà, el diàleg, el civisme i l’exquisida correcció. Li desitja molt sort i espera que es 
retrobin aviat. 

La regidora del Districte agraeix la tasca realitzada al senyor Martí i destaca la dignitat i el 
coneixement amb què ho ha fet. També li agraeix l’actitud que ha tingut i pensa que, si bé 
ella i el senyor Martí són divergents en alguns temes, són coincidents en la manera de fer. 
Opina que el senyor Martí s’estima la res pública i que la seva vocació es fa palesa en la 
seva manera de treballar, on a més, defensa uns ideals i una força política d’una manera 
oberta i no sectària. 

Creu que la ciutat és l’essència de la civilització i que estimar la gent implica estimar la 
ciutat, per la qual cosa diu que són dos conceptes estrictament lligats i creu que el senyor 
Martí els ha interpretat així. 

Lamenta perdre el senyor Martí i manifesta l’esperança de retrobar-lo aviat. Finalment, li 
fa saber que des del Districte hi ha la tradició de donar una reproducció de la Torre de les 
Altures, que és la seu del Districte, a tothom que marxa de la taula, i li dóna en nom del 
Districte, dels consellers, dels grups municipals i de la ciutadania d’Horta-Guinardó. 

La sala aplaudeix.  

A) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària del dia 4 de març de 2014 

El senyor Ramón Carrión i Duran, del GMDPSC, especifica que quan va parlar sobre el fet 
que el govern anterior havia cregut en la participació, feia referència al govern d’GMDICV-
EUiA i GMDPSC. 

El president informa que s’incorporarà aquest comentari en l’acta. 

S’aprova l’acta. 
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B) Part informativa: 

a) Cartipàs 

El Consell se n’assabenta. 

b) Despatx d’ofici 

1. Comunicació de les resolucions incloses en el despatx d’ofici 

El Consell se n’assabenta. 

c) Informes: 

2. De la regidora del Districte sobre l’estat del Districte 

La regidora del Districte informa sobre l’estat del Districte segons la seva estructura 
organitzativa.  

Àrea d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i 
Sostenibilitat.  

Destaca les obres que s’han executat o que finalitzaran properament. Fa referència al 
condicionament del tram final del carrer Padilla perquè sigui una zona d’estada i de jocs 
infantils i a l’adequació de la plaça Margarita Fort, concretament a la sortida de la boca de 
metro, del barri del Carmel, de la qual subratlla que era una petició reiterada per part dels 
veïns. També destaca l’ampliació de la Biblioteca Mercè Rodoreda del Baix Guinardó, que 
guanyarà un nou espai de llibres i una zona de treball que anteriorment era la cafeteria. 

Respecte al barri de la Teixonera, constata que les obres de la plaça Isop, que volen 
trobar un equilibri entre zona d’estada i zona de pas amb l’objectiu final que serveixi en 
major part com a plaça, s’acabaran properament. 

Destaca les millores del casal Pirineus, una actuació que estava prevista en el full de ruta 
del govern per consolidar-lo i perquè esdevingués d’ús exclusiu per als veïns de Can 
Baró. Indica que s’està treballant en aquest punt i que també s’han fet un conjunt 
d’inversions per millorar-ne les instal·lacions en aspectes com ara l’accessibilitat, les 
infraestructures dels serveis i altres infraestructures del mateix edifici. 

Informa de la remodelació de l’equipament del carrer Llobregós, que era l’antic local de 
l’Agència del Carmel, i indica que des que el Districte va saber que deixaria de tenir ús 
d’agència, va creure convenient dotar-lo d’un ús social per a la gent del Carmel, motiu pel 
qual durant aquesta primera fase de remodelació han donat cabuda a l’ús per part de la 
fundació Adsis com a centre obert. Afegeix que hi haurà alguns petits espais per a entitats 
com pot ser Carmel Amunt. 

Pel que fa al barri del Guinardó, destaca la urbanització del solar d’Escornalbou, que 
compta amb una zona enjardinada i d’estada, que qualifica de magnífica per als més 
petits, i per la qual creu que es guanya un espai prou bonic i rellevant en l’entorn del 
mercat del Guinardó. 
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Respecte al barri de la Vall d’Hebron, assenyala que el Districte ha acomplert amb 
l’objectiu del full de ruta que feia referència a la dotació d’un nou espai polivalent a Can 
Travi que comptés amb un espai de lectura al costat. Informa que s’amplia aquest nou 
espai amb un ús més polivalent i que es traslladen els serveis socials, per la qual cosa 
considera que milloren la pastilla d’equipaments del barri. 

Quant al barri de la Teixonera, indica que les obres de la sortida de la boca del metro, que 
han comportat molta controvèrsia, s’han posat en marxa mitjançant la via subsidiària per 
part del Districte. Assenyala que les obres de la plaça Eivissa finalitzaran a finals del mes 
de maig i que, per tant, es disposarà d’aquesta plaça recuperada com una centralitat del 
barri d’Horta. Afegeix que, d’alguna manera, el Districte millorarà tots els entorns per 
convertir-la en un espai de solera. 

Seguint al barri de la Vall d’Hebron, destaca tota la urbanització dels voltants de 
l’avinguda de Can Marcet i la promoció dels habitatges de protecció oficial de Can 
Cortada, actuació de la qual assenyala que era una reivindicació per part dels veïns. Així 
mateix, subratlla que s’han generat diferents espais d’aparcament més organitzat, espais 
infantils i espais d’estada. 

Seguidament fa referència al projecte de millora de la zona esportiva del carrer Tenerife, 
del barri de Can Baró, del qual destaca que fins el divendres 9 de maig té lloc un procés 
de participació amb els veïns per definir-ne els futurs usos. Indica que el projecte vol 
millorar un espai esportiu de pistes i el seu entorn, d’una banda, i l’accessibilitat, els 
accessos i la comunicació entre diferents carrers d’aquell barri, de l’altra, de manera que 
es dignifiqui i sigui més atractiu per practicar-hi esport. 

Tot seguit, destaca el projecte de Raimon Caselles que figurava en el full de ruta del 
govern i que suposa la millora de l’enjardinament i del condicionament d’alguns espais i, 
també, de l’accessibilitat. Afegeix que s’ha treballat molt amb els veïns. També destaca el 
projecte de millora de les placetes de Montbau, també inclòs en el full de ruta, i explica 
que hi ha hagut un procés de participació intens amb els veïns del barri per millorar els 
interiors d’illa. Assenyala que les obres s’estan executant i que el govern està recollint 
algunes de les consideracions dels veïns per finalitzar-les adequadament.  

Destaca un altre projecte que també figurava en el full de ruta, que és l’adequació de la 
piscina exterior del CEM Guinardó, situada entre Mare de Déu de Montserrat i la ronda del 
Guinardó. Comenta que l’adequació es farà en diferents fases i que actualment s’està 
desenvolupant la primera, que és el condicionament de la piscina i del seu entorn. 

També subratlla l’enderrocament de les antigues casernes del carrer Lepant, donat que 
per planejament hauran de ser zona verda, i indica que es començarà a treballar en la 
millora de la zona per recuperar espai verd i millorar, així, els jardins Príncep de Girona. 

Finalment, destaca un parell de qüestions d’àmbit de ciutat perquè diu que afecten 
particularment el districte d’Horta-Guinardó. En primer lloc, informa que la nova 
Ordenança de protecció i tinença d’animals a la ciutat entrarà en vigor a partir de la tardor 
següent. Assenyala que Horta-Guinardó és el districte amb més gossos de tota la ciutat i 
manifesta que el Districte té la voluntat de treballar conjuntament l’aplicació de 
l’Ordenança amb les entitats animalistes que defensen els animals i, concretament, els 
animals de companyia, i veure les ampliacions previstes de les zones d’esbarjo i les zones 
d’estada. 
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Informa que, paral·lelament, des del Districte s’està fent una campanya informativa 
conjuntament amb Medi Ambient per recordar als amos i mestresses de gossos que és 
important que recullin els excrements dels seus animals. Indica que, per a la campanya, 
s’ha reforçat el personal amb persones dels plans d’ocupació del Districte. Informa als 
assistents que tenen un plànol amb totes les zones on s’està actuant i que el Districte ha 
fet una recerca important de les zones més conflictives gràcies a les informacions que els 
han facilitat. 

En segon lloc, fa referència a la suspensió temporal de les llicències d’habitatges d’ús 
turístic de la ciutat, i apunta que si bé és un tema aprovat a la Casa Gran, afecta el 
districte sobretot per la zona del voltant de l’Hospital de Sant Pau, el Baix Guinardó i el 
Guinardó. Indica que la Comissió de Govern de l’Ajuntament de Barcelona està impulsant 
una millor ordenació dels habitatges d’ús turístic de la ciutat per preservar la convivència 
veïnal i garantir un ús correcte d’aquesta tipologia d’allotjament turístic, la qual cosa ha 
portat a la suspensió temporal de les llicències. Fa saber que amb aquesta mesura es vol 
fer una reflexió profunda sobre el model de ciutat que es vol en relació amb aquesta 
tipologia d’allotjament. 

Àrea d’Igualtat d’Oportunitats i Qualitat de Vida. 

Fa referència a les activitats que es van dur a terme amb motiu del 8 de març, Dia 
Internacional de la Dona, i les enumera: en primer lloc, el sopar organitzat pel Consell de 
Dones del Districte, que especifica que va tenir molt d’èxit i en el qual van participar-hi 
gairebé dues-centes dones; en segon lloc, menciona les activitats vinculades al 
reconeixement de les dones en el seu paper de la història de Catalunya, especialment 
tenint en compte que enguany se celebra el tricentenari, i de la Humanitat; en tercer lloc, 
destaca l’aniversari de tres entitats de dones del districte, que són els vint-i-cinc anys de 
les Dones de la Taxonera, els trenta anys de les Dones del Carmel i els deu anys 
d’AFIBROCAT, a les quals felicita i agraeix la feina que han realitzat. 

En l’àmbit de la Convivència, destaca que el Districte està posant en marxa la Xarxa 
Antirumors, un projecte de l’Ajuntament reconegut en l’àmbit internacional en el qual es 
treballen totes aquelles qüestions de percepció negativa de les persones i de determinats 
col·lectius que provoquen desconfiança i problemes de convivència entre veïns. 
Assenyala que des del Districte estan realitzant un conjunt de tallers. 

Àrea de Coneixement, Infància, Adolescència i Joventut i Esports. 

Subratlla la realització del partit de hoquei de persones amb cadira de rodes organitzat pel 
Consell de Persones amb Discapacitat del Districte, una activitat pionera amb molt d’èxit 
que ha comportat la implicació de moltes persones, per la qual cosa reconeix la feina que 
fa el Consell. 

En l’àmbit de l’Educació, destaca que l’Escola Teixonera, a través del programa 
Comenius, ha estat durant unes setmanes convivint amb alumnes i professors 
d’Alemanya, Itàlia, Polònia, Portugal i Turquia, treballant qüestions mediambientals. 
Assenyala que es van interessar moltíssim pel programa que impulsa el Districte de 
coneixement i tractament de l’aigua i indica que van fer una visita al Districte per conèixer 
les activitats que impulsa al voltant de l’aigua i el paper que ha tingut en cada un dels 
barris. 
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En l’àmbit de la Infància i de l’Adolescència, assenyala la inauguració del pati obert a 
l’Escola Can Carabassa i informa que el mes de maig s’obrirà el pati de l’IES Ferran 
Tallada. Indica que Horta-Guinardó és el districte amb més patis d’escola oberts durant 
els caps de setmana i els festius.  

Pel que fa a l’àmbit de la Joventut, destaca el quinzè aniversari de l’Espai Bocanord, 
pioner en aquest àmbit a la ciutat. 

Àrea de Comerç, Mercats, Relacions de proximitat, Seguretat i Gent Gran. 

En l’àmbit de Comerç i Mercats, destaca la Mostra de comerç a les escoles i explica que 
els comerciants del districte s’han sumat a aquesta iniciativa per fer conèixer el comerç de 
proximitat als més joves. 

En l’àmbit de la Gent Gran, assenyala la Trobada de Corals de la Gent Gran d’Horta, que 
arriba a la desena edició i per la qual es preveu una participació de cent vuitanta persones 
a finals del mes de maig. Indica que aquesta iniciativa surt de la taula de treball amb els 
casals de la gent gran del districte, i que en els propers mesos tindrà lloc una caminada 
per fomentar l’esport entre la gent gran. Afegeix que el proper cap de setmana començarà 
la Festa Major del Guinardó. 

Àrea de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció del Districte. 

En l’àmbit de Cultura, recorda que enguany el Cicle de Clàssica està dedicat a la música 
barroca tenint en compte la commemoració del tricentenari. Indica que l’endemà de la 
celebració del Plenari tindrà lloc la inauguració del cicle i convida els assistents a venir a 
la seu del Districte el dia següent per gaudir del primer concert. 

En l’àmbit de la Ciutadania, Emprenedoria, Cultura i Promoció del Districte, assenyala 
dues iniciatives que volen fer conèixer al districte la seva cultura i la seva història. D’una 
banda, indica que les Rutes del Rastre de l’Aigua són recorreguts on es poden observar la 
influència i els efectes que ha tingut l’aigua en cada un dels barris del districte. Explica 
que aquestes Rutes s’estan treballant a les escoles amb un conjunt de material 
pedagògic. 

D’altra banda, destaca la presència del Districte al Saló del Turisme, i diu que era un dels 
districtes que oferia més material a l’estand de l’Ajuntament de Barcelona, per la qual 
cosa reconeix la feina que s’està fent en aquest sentit. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, saluda als assistents i procedeix a 
parlar del projecte de la plaça Botticelli, del qual apunta que s’arrossega des de fa temps. 
Creu que en el Consell de Barri que va assistir uns dies enrere, el posicionament dels 
veïns d’Horta en contra de l’aparcament a la plaça Botticelli va quedar clar, i assenyala 
que el seu grup municipal també hi està en contra. Retreu a la regidora que repeteixi en 
diverses ocasions que el GMDUpB va abstenir-se en aquest tema quan es va votar a la 
Casa Gran i considera que aquella votació no tenia gaire pes perquè el GMDCiU, 
conjuntament amb el GMDPPC, sumava una majoria suficient fins i tot abans de donar la 
informació relativa al projecte als altres grups municipals. 

Creu que el govern no informa adequadament i considera que no té sentit que s’excusi en 
els procediments legals sobre la publicació de la mesura al Butlletí Oficial de la Província 
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de Barcelona (BOPB) perquè els ciutadans, i alguns consellers, no el llegeixen. A més, 
creu que en el moment actual la gent espera una actitud que legitimi les decisions que el 
govern pren, ja que fer el contrari és contribuir al desprestigi de la política. Retreu a la 
regidora que digui que un Mercadona a un quilòmetre del centre del Cor d’Horta no serà 
competència per al comerç petit i mitjà quan, a més, se li facilita un aparcament, i li retreu 
que dugui a terme aquest aparcament en un moment en què s’intenta anar cap a una 
ciutat sostenible on es vagi a comprar caminant o, en tot cas, en transport públic. 

A més, creu que es desatén la demanda d’espais per part de les entitats juvenils del barri 
que suposa l’incompliment del Pla d’equipaments juvenils que acaba el 2015 i assenyala 
que en queda pendent el casal de joves del Guinardó, el casal de joves de la Llosa i 
l’espai 12-16 del Guinardó. A més, considera que el Punt d’Informació Juvenil del 
Bocanord està en funcions. 

Retreu a la regidora que no respongués en l’Audiència Pública del dia anterior la pregunta 
que va formular una entitat sobre si havia parlat amb l’alcalde de la plaça Botticelli. Creu 
que és una falta de respecte que no es pot permetre i considera invàlida la resposta que 
va donar la regidora fent referència al govern col·legiat del Districte. 

Es queixa del fet que el govern continuï endegant projectes sense escoltar els veïns i creu 
que, tot i que pugui haver opinions contràries, posaran en marxa les obres de la plaça 
Botticelli i les obres dels Tallers Muñoz, de les quals es queixa que tampoc no s’hagin 
compartit amb la resta de grups municipals ni amb els veïns. Manifesta la seva esperança 
perquè, en aquest cas, la regidora millori la comunicació amb el districte i informi millor. 

Considera que les reunions pendents que va comentar la regidora en l’Audiència del dia 
anterior no solucionen els problemes i que el temps s’acaba. També manifesta que es va 
quedar sense esma al sentir que la valoració del concurs del projecte Portes de Collserola 
és molt positiva perquè ara el govern té un conjunt d’idees, doncs creu que un procés 
d’al·legacions serveix per a concretar un projecte i no per fer-ne una pluja d’idees. 
Demana a la regidora que li expliqui. 

Tot seguit, afegeix que el crèdit s’està esgotant i agilitza l’augment del desprestigi de la 
política. Recorda que Sant Genís espera el camp de futbol, el casal d’avis i els patis de 
Sidó-Lledoner abans que acabi el mandat, per la qual cosa demana en quin procés es 
troben aquestes actuacions. 

Seguidament, fa referència a la ronda de Dalt, que era una altra promesa electoral, i es 
queixa que el govern endegui un estudi i deixi la decisió per més endavant. Retreu que, a 
l’inici del mandat, el Plenari d’Horta-Guinardó va aprovar la proposta del GMDUpB segons 
la qual es faria un estudi de mobilitat però encara no s’hagi fet. Indica que el GMDUpB ja 
va explicar que una manera d’acabar amb la cicatriu que suposa la ronda de Dalt és amb 
la recuperació del passeig de la Vall d’Hebron, que considera que ha de ser un eix cívic 
amb multitud d’usos. Anuncia que si arriba el moment, caldrà afrontar aquest tema amb 
els veïns i entitats de tots els barris afectats. 

Retreu a la regidora que s’excusi en la crisi quan sobren 140 milions d’euros del 
pressupost municipal i creu que, en temps difícils, l’estalvi no té cap sentit. Diu que si es 
mira l’índex socioeconòmic per barris, es veurà que la política restrictiva del govern 
fomenta el classisme i la fractura social, per la qual cosa manifesta el desig de no tornar a 
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sentir el govern dient que lidera el govern de les persones i que té un esperit 
socialdemòcrata. 

Conclou que només queda un any de mandat i retreu a la regidora que hagi passat tres 
anys desviant les responsabilitats que té, ja que considera que al districte d’Horta-
Guinardó hi ha molta feina a fer. Opina que en l’any que queda el govern no podrà fer allò 
que la ciutadania espera i creu que el mandat es recordarà com un mandat perdut on la 
ciutadania ha perdut coses cada dia. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, es queixa que el govern no sàpiga 
reconèixer els errors ni rectificar, cosa que per ella significa saber governar. Explica que el 
dia anterior a l’Audiència Pública, els veïns van dir que el govern era un frontó insensible a 
les seves demandes i considera que aquest ha segrestat la capacitat de presa de 
decisions i que no hi ha participació. A més, retreu al govern que no els preocupi l’opinió 
del veïnat més implicat del districte com ara les entitats que li donen vida i destinen gran 
part del seu temps a millorar-lo. 

Pensa que és molt greu que els veïns del barri de la Teixonera demanessin al govern, en 
l’Audiència del dia anterior, que no fes res més en les obres del barri perquè no responen 
a les necessitats dels veïns, i considera que la falta de sensibilitat del govern està 
aconseguint que la majoria dels barris mostrin la seva indignació. 

Assenyala que els projectes del govern són constantment qüestionats o rebutjats i es 
queixa del fet que aquest no faci res al respecte, i cita alguns exemples com ara la plaça 
Isop, el projecte de la plaça Botticelli, les obres de la pedrera petita de Can Baró, les 
obres del carrer Tenerife, l’ampliació de la biblioteca de Montbau, o l’espai dels Tallers 
Muñoz. 

Seguidament enumera altres projectes que no tenen resposta: en primer lloc, fa referència 
a la reurbanització dels carrers de la Clota i apunta que a última hora el govern va 
rectificar i acceptar la realització d’obres de clavegueram; en segon lloc, apunta que es 
desconeix la solució que es donarà al camp de futbol i al casal d’avis de Sant Genís, o als 
patis Lledoner-Sidó; en tercer lloc, reclama el CEIP públic i l’escola bressol de Can Baró, 
que formaven part d’un pla d’equipaments aprovat per unanimitat en el Districte del qual 
considera que el govern no l’ha volgut revisar. 

Demana a la regidora que aclareixi si els casos que estan atenent pel que fa a la fase 
zero dels Tres Turons als quals es va referir en l’Audiència del dia anterior es refereixen a 
les persones que des de fa anys acudeixen al Plenari i demanen una atenció urgent, 
perquè considera que el govern els deia que actuarien però no ha fet res al respecte. Creu 
que aquestes persones van deixar de venir als plenaris per la falta de resposta. 

En definitiva, considera que es tracta de moltes actuacions del govern que no deixen 
satisfet a ningú. Manifesta la impotència que sent des de l’oposició per respondre a 
aquestes demandes veïnals i pel fet que les propostes d’acord aprovades en el Consell 
quedin en un gest simbòlic. Retreu al govern que no compleixi els seus compromisos ni 
tampoc els compromisos adquirits amb els altres grups municipals, la ciutadania i els 
veïns del districte. 

Considera que amb superàvit no cal vendre la plaça Botticelli per 6 o 6,8 milions d’euros ni 
tampoc no cal posar com a excusa la necessitat d’habitatge públic. Mostra la seva 
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incomprensió davant del fet que el govern prefereixi estalviar i no gastar els diners en un 
moment en què hi ha moltes necessitats. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, mostra el seu acord amb el que han 
exposat els seus companys sobre l’Audiència Pública del dia anterior i procedeix a fer 
alguns matisos. 

En primer lloc, constata que queda un any de mandat i diu a la regidora que l’equip que 
presideix té una actitud passiva que no escolta ni als ciutadans ni als grups de l’oposició. 
A més, afegeix que totes les propostes, precs i preguntes del GMDPPC s’han quedat 
sense resposta o s’han respost amb ironia. Considera que un exemple és la proposta que 
va presentar en el Plenari anterior sobre l’accessibilitat de la parada de metro Maragall, 
sobre la qual la regidora va respondre que li donarien a l’òrgan competent perquè 
l’estudiés. Pregunta quin és aquest òrgan, si és l’Ajuntament o la Generalitat, i manifesta 
la seva sorpresa al veure que en els informatius de BTV, després que sortís l’Associació 
de Veïns del Guinardó formulant la mateixa pregunta, aparegués la regidora dient que era 
un tema que els preocupava molt. Retreu a la regidora que els enganyi i li demana el 
motiu pel qual no va respondre el mateix que el senyor Gonzalo Puelles i García en el 
Plenari. 

Seguidament, mostra la seva sorpresa al prec que el senyor Coronas presentarà més 
endavant sobre l’accessibilitat del metro de Maragall, perquè recorda que es va abstenir 
quan el GMDPPC va presentar una proposta sobre la qüestió. Considera que aquesta 
manera de fer respon a l’oportunitat política i que no treballa per al bé del ciutadà. 

Cita un altre exemple on considera que la resposta de la regidora va ser lamentable i és la 
plaça Sanllehy i el seu entorn, aspecte que el govern no va respondre i va dir que no 
existia. Explica que els veïns es van manifestar per aquest assumpte i l’alcalde va haver 
d’intervenir-hi. A més, apunta que la proposta es va aprovar per tots els grups de 
l’oposició. 

Diu a la regidora que la ciutat i el districte necessiten una proposta a favor de la plena 
accessibilitat i recorda que el seu grup ha denunciat en diverses ocasions que el transport 
públic no està totalment adaptat per a les persones amb diferents tipus de discapacitat, 
com passa en 20 de les 123 estacions de metro. 

Respecte a la xarxa d’autobusos, apunta que el 37% de les parades no compta amb 
pantalles d’informació i que el 42% no té un sistema d’informació per a l’usuari. Considera 
trist i lamentable que de les 784 àrees de jocs infantils i parcs públics de Barcelona, 
només onze, és a dir, un 1,4%, estiguin adaptades per a nens amb discapacitats, i que 
només 191 dels 339 centres escolars i instituts públics, és a dir, el 56%, siguin totalment 
accessibles. 

Per acabar, recorda la reducció del 61% d’inversions en equipaments socials, sanitaris, 
educatius, culturals i de joventut que s’ha produït en comparació amb altres anys. Apunta 
que la inversió entre el 2008 i el 2011 era pràcticament de 300 milions d’euros i que, entre 
el 2012 i el 2015, només se n’han invertit 115. Creu que amb el superàvit de 140 milions 
d’euros es podrien dur a terme inversions en el Districte i revisar el Pla d’equipaments del 
2006-2020, sobre el qual creu que el govern ha fet poc. 
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Reclama a la regidora que executi els plans urbanístics pendents de la Teixonera. Creu 
que el barri necessita places i jardins, una reurbanització de tots els espais públics i la 
construcció d’habitatges de protecció públics que cobreixin les necessitats de les famílies 
del barri. Manifesta que dels 416 habitatges que haurien d’estar construïts a la Teixonera, 
només n’hi ha 32, dels quals apunta que, tot i que es contemplen en el Pla de millora 
urbana, ja estaven construïts prèviament pel Patronat Municipal de l’Habitatge. Diu que 
l’alcalde i el govern del Districte han oblidat Horta-Guinardó perquè no han executat el Pla 
d’accessibilitat ni aquests plans urbanístics que millorarien molt la qualitat de vida dels 
veïns. 

El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, saluda als assistents i agraeix la 
presència dels veïns. Opina que l’informe que ha presentat la regidora és molt complert 
per l’estat real del districte, i creu que compta amb diversos temes importants dels quals 
diu que alguns són negatius i altres han posat de manifest la falsedat d’alguna de les 
seves promeses. Creu que la responsabilitat del seu grup és defensar els interessos dels 
veïns i procedeix a enumerar alguns temes per barris. 

En primer lloc, explica que els veïns del barri de Montbau han patit durant els primers 
mesos de l’any un augment de la inseguretat amb un número de delictes molt alt on s’hi 
compten diferents robatoris a locals –vuit a habitatges– i accions de vandalisme als 
cotxes. Mostra la seva sorpresa al veure que el govern, si bé té bones intencions, no hagi 
actuat en aquest sentit, i que segons els Mossos d’Esquadra, la Guàrdia Urbana i la 
regidora es digui que no hi ha suficients efectius per compartir-los amb altres zones de la 
ciutat. Creu preocupant que el govern cregui que els altres espais tenen més necessitat 
que el barri de Montbau i demana que siguin més curosos. 

Respecte al projecte de les placetes de Montbau, recorda que l’Associació de veïns i 
altres persones implicades volen que se’ls tingui en compte durant tot el procés, ja que 
queden temes per resoldre i no comparteixen les actuacions del govern. 

En segon lloc, procedeix a parlar del barri de la Teixonera. Pregunta quan es començaran 
les obres de l’altra part de la sortida del metro del carrer Sant Crispí i diu que, tal com va 
dir el dia anterior el president de l’Associació de Veïns, es tracta d’una actuació que 
només serà possible si compten amb l’acord dels veïns del barri, que li demanen una 
solució digna i que no tornin a fer un projecte sense trepitjar la realitat. També pregunta 
quan s’iniciaran les obres de remodelació del mercat de la Vall d’Hebron. 

En tercer lloc, menciona la problemàtica del torrent de Lligalbé, del Baix Guinardó, i 
demana que es tinguin en compte les peticions dels veïns i es destini l’espai, que 
actualment és un solar abandonat en estat ruïnós que suposa perills i insalubritat, a zona 
verda, tal com estava previst. 

Procedeix a comentar tres barris que tenen problemes pendents de resolució. En primer 
lloc, assenyala que els barris d’Horta i la Vall d’Hebron pateixen la posada en 
funcionament d’un aparcament a la plaça Botticelli que no ha demanat ningú, que només 
afavoreix la inversió privada i que va en contra dels interessos dels veïns. Considera que 
és un projecte fora de lloc i que converteix l’espai públic en un espai privat, per la qual 
cosa demana al govern que el retiri i segueixi endavant amb l’aparcament del carrer 
Lisboa, que sí que és demandat per la gent del barri. 
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Apunta que el govern presenta el projecte del viver de Can Baró, pel qual el GMDPSC va 
presentar els seus neguits i recorda que els veïns ho veuen del tot innecessari. Comunica 
que els veïns volen participar en el projecte que fa referència a la pista poliesportiva, pel 
qual valora positivament la jornada participativa que ha organitzat el Districte però 
considera que el fet d’obrir un procés participatiu només té sentit si s’escolta a tothom que 
participa i si es tenen en compte les seves aportacions. Manifesta el seu acord amb els 
veïns de Can Baró sobre el fracàs que va suposar aquesta jornada, i recorda que els 
veïns no volen l’aparcament a l’emplaçament proposat pel govern, sinó una zona d’estada 
per al gaudi del barri amb un parc i una zona infantil. Apunta que les propostes de 
l’Associació de Veïns estan avalades per molts veïns del barri.  

Recorda que tant l’alcalde com la regidora es van comprometre a solucionar els 
problemes de la plaça Sanllehy amb la proposta de cobriment, i pregunta quan es farà i si 
realment hi ha la intenció de fer-ho. 

Per últim i en quart lloc, apunta que el govern va prometre dues actuacions importants al 
barri de Sant Genís: donar solucions als problemes que pateixen al camp de futbol i la 
construcció d’un casal de gent gran, i recorda que cap d’elles s’ha acomplert. 

Finalment, recorda certs aspectes sobre les dades de preinscripció del curs i les 
necessitats del districte en aquest tema. Mostra el seu acord amb el fet que el govern no 
prevegi tancar grups de P3 tot i la reducció de la demanda, però apunta que algunes 
escoles concertades del barri no reben tot el suport del govern que caldria en les 
necessitats educatives, ja que pateixen retallades en ajuts i retards en els cobraments, 
com per exemple en els monitors de menjador. Demana que es tinguin en compte 
aquestes necessitats. 

Conclou que amb els tres anys de mandat, el govern actual ha tingut temps suficient per 
demostrar el que sap i el que vol fer, per la qual cosa considera que les promeses no són 
creïbles. 

La regidora respon que, pel que fa a la participació, creu que el projecte de Can Baró és 
un exemple d’una bona manera d’enfocar la participació, ja que s’ha preguntat 
directament a la gent i s’han realitzat enquestes per veure quins usos es donaran a les 
pistes del carrer Tenerife. Manifesta que el govern no té por de preguntar directament als 
veïns i creu que aquest procés ha sigut impecable. 

Respecte al superàvit de l’Ajuntament, fa saber que la dedicació a retornar el deute 
respon a la voluntat de garantir les inversions del proper exercici, cosa que creu molt 
positiva i per la qual retreu a l’oposició que no la mencioni. 

Comenta que moltes de les peticions que fan els grups municipals estan recollides en el 
full de ruta i creu que algunes de les intervencions són conjectures i especulacions. 
Considera que la feina feta avala el govern, els compromisos adquirits i el tarannà. 

Constata que el que preveu el full de ruta s’està fent i enumera alguns casos: l’ampliació 
de la Biblioteca Mercè Rodoreda amb un nou espai, amb la qual diu que tothom hi està 
d’acord; l’adequació del passatge Sant Pere Boné i torrent de Lligalbé; la recuperació del 
solar anomenat Talleres Muñoz, del qual apunta que s’ha fet i properament es farà la 
urbanització; l’increment de les zones de jocs infantils i els espais de gimnàstica per a 
gent gran; el desenvolupament del parc dels Tres Turons; la remodelació i millora dels 
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accessos de la plaça Raimon Caselles, que recorda que són un èxit; la conversió de l’illa 
que ocupa el casal Pirineus en un casal de barri, i l’estudi de les millores de manteniment i 
enjardinament de la plaça de Can Baró. 

Respecte al barri de La Clota, enumera: l’inici de la reurbanització dels carrers, que s’ha 
treballat amb els veïns i han marcat les prioritats; el treball amb els veïns per definir el 
parc central de la Clota, que s’ha començat a fer; la finalització de la urbanització de 
l’avinguda de l’Estatut, que s’ha acomplert i està tancada; la remodelació de l’actual zona 
de la plaça de la Font d’en Fargues, on han recuperat la plaça i l’han obert a la ciutadania; 
l’inici de la rehabilitació a la masia de la Font d’en Fargues, sobre el qual els veïns hi 
estan d’acord, i la reurbanització del carrer Santa Otília a la Font d’en Fargues, que ja està 
fet. 

Segueix pel barri del Guinardó, on apunta: la finalització de les obres de l’illa UA3; la 
realització de les obres de millora a la residència del parc del Guinardó i al casal de la 
gent gran del parc del Guinardó; la feina perquè no es perdi la masia de Can Garcini; la 
nova plaça al solar del carrer Escornalbou-Villar, on ja hi ha les flors plantades i la zona de 
jocs infantils; la reforma de la plaça Eivissa, les obres de la qual acabaran el mes de maig, 
i l’estudi d’opcions de millora de capacitat d’aparcament al barri d’Horta. 

Procedeix a enumerar els projectes de Montbau: la remodelació de les placetes amb un 
projecte treballat i consensuat amb els veïns, del qual comenta que s’està fent i que ara 
s’estan recepcionant alguns comentaris per incloure’ls en les obres; la remodelació de 
l’antic gimnàs de Montbau perquè l’utilitzin diferents entitats del barri; la remodelació i 
ampliació de la Biblioteca de Montbau que s’està fent i l’entrada de la qual es farà per un 
lloc recomanat per aconseguir guanyar espai. 

Assenyala que podria seguir amb els projectes del barri de Sant Genís dels Agudells, 
Teixonera o la Vall d’Hebron, on el mercat s’està remodelant, i es pregunta si els 
consellers coneixen el full de ruta o si volen fer veure que el govern no fa res. Diu que 
amb la lectura d’actuacions que ha fet ha volgut posar de manifest que l’objectiu del 
govern és donar resposta al full de ruta perquè considera que és la millor manera perquè 
en les eleccions municipals es pugui plantar davant de la ciutadania amb orgull. 

Per acabar, considera que el govern segurament ha comès errors però diu que la feina 
feta dóna prestigi a la política i, en el seu cas, es pot repassar tot allò que s’ha fet amb el 
full de ruta. Manifesta la seva esperança perquè en l’any que queda de mandat el govern 
pugui enllestir el que queda pendent. 

El senyor Coronas es dirigeix al senyor Conde i li diu que, pel que fa a la votació de 
l’accessibilitat a la parada de metro de Maragall, no recordi només la votació del GMDUpB 
sinó els arguments que li va donar quan va presentar la proposició d’acord. Pensa que no 
és coherent que un representant del partit que governa a Madrid, govern del qual s’espera 
un enviament de més de 500 milions d’euros per al transport públic, faci una proposta com 
aquesta, motiu pel qual es van abstenir. Tanmateix, mostra el seu acord amb l’essència 
de la proposta del senyor Conde i considera que cal posar mitjans per fer que l’estació de 
Maragall sigui accessible, aspecte que s’aconsegueix instant la Generalitat i TMB. 

Seguidament, es dirigeix a la regidora i li diu que un bon exemple de participació és el que 
s’ha donat a la plaça Eivissa, ja que es va fer en l’àmbit del Consell de Barri parlant amb 
les persones i entitats representants de la millor manera possible perquè ells sabien quina 
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era la millor manera de fer-ho. Considera que el resultat és molt bo i que, tot i que pugui 
haver alguna crítica, en l’àmbit de participació ha sigut un procés molt positiu i molt ben 
dut a terme que creu que convindria seguir. Assenyala que si es vol preguntar a la gent, 
cal estalviar-se formularis i fer una consulta ciutadana vinculant perquè la gent pugui 
votar, de manera que pugui anar-hi tothom. 

Seguidament, mostra el seu desacord amb la decisió del govern de retenir el superàvit per 
garantir les inversions de l’exercici següent perquè creu que s’haurien d’invertir els diners 
allà on fa falta. Pregunta quines són les inversions que han d’endegar l’any següent, si es 
tracta de la reforma de la Diagonal, les voreres del passeig de Gràcia o la plaça de les 
Glòries Catalanes, i pregunta quina part dels 140 milions de superàvit es destinaran a 
Horta-Guinardó. 

Denuncia que el projecte Portes de Collserola figuri en el full de ruta i no s’estigui duent a 
terme, així com també passa amb la ronda de Dalt. Així mateix, es queixa del fet que les 
obres de Botticelli no estiguessin previstes en el full de ruta i sí que es facin, i demana que 
es deixi de parlar del full de ruta. Recrimina l’actitud del govern i de la regidora en els 
espais de debat amb els veïns perquè considera que traslladen el debat ciutadà a un 
debat polític argumentant a la votació dels grups, tal com va passar al Consell de Barri 
d’Horta. 

La senyor Mir recorda que en l’Audiència del dia anterior els veïns van apuntar que el 
procés participatiu del projecte de Can Baró es va plantejar quan el govern es va trobar 
acorralat, per la qual cosa demana a la regidora que no el citi com a referent. 

Respecte a les inversions, demana a la regidora que especifiqui quines inversions seran i 
quina part pertoca al districte. Retreu a la regidora que digui que els consellers no 
s’informen bé del que fa el govern i considera que el govern és opac amb els grups i amb 
els veïns. Opina que el govern no ha fet un balanç de les seves actuacions, només les ha 
llistat la regidora, i mostra el seu neguit envers les obres de Sant Genís i de la Teixonera, 
que creu que han quedat a mig fer. Diu que li hagués agradat que la regidora acabés de 
fer la llista de les actuacions que el govern està duent a terme. 

Recorda que el GMDICV-EUiA va dir, des del primer moment, que el PAD era poc 
ambiciós i manifesta que ho segueix pensant, ja que hi ha poques propostes. 

Tot seguit, pregunta en què es concretarà el Pla de mobilitat del Districte, del qual ja fa 
temps que demana informació, i reclama el transport públic, ja que si bé han posat la línia 
de l’autobús 185 al barri de Sant Genís, la freqüència és insuficient. Apunta que en els 
barris de Can Baró, Montbau i la Teixonera no s’han donat solucions per a aquest 
assumpte, i pregunta què passarà amb Portes de Collserola i amb la passarel·la de la 
carretera de les Aigües, actuació de la qual subratlla que es va aprovar de forma opaca i 
que el GMDICV-EUiA va presentar una al·legació perquè els veïns no ho van poder fer 
per falta de temps. 

En darrer lloc, retreu al govern que digui que ja té el projecte de Can Fargues i manifesta 
el seu neguit que se’n desdigui. Pregunta quan comencen les obres i demana que posin 
una data. També pregunta què es preveu fer a la Llosa i recorda que el govern va dir que 
no la traslladarien al mercat del Vall d’Hebron. 
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El senyor Conde constata que la regidora ha fet un reguitzell de tot el que el govern fa, i 
procedeix a parlar del que no s’ha fet. En primer lloc, menciona la cobertura de la ronda 
de Dalt, per la qual demana a la regidora que es reuneixi amb els veïns. En segon lloc, 
constata que no s’ha resolt la ubicació del casal de gent gran de Sant Genís ni s’ha 
remodelat el velòdrom d’Horta, en el qual apunta que hi ha unes pedres que no sap per 
què serveixen. En tercer lloc, apunta que no s’han posat les escales mecàniques que el 
seu grup municipal ha reclamat tantes vegades i que preveu el Pla d’accessibilitat als 
carrers Torrent del Carmel, Vila i Rosell amb Dante i Gènova. En quart lloc, assenyala que 
no s’ha fet un estudi per implantar el doble sentit al carrer Mare de Déu de Montserrat, 
que és consensuat amb els veïns i comerciants, i retreu a la regidora que no consensuï 
altres temes com el projecte del viver de Can Baró o el carrer de Tenerife. 

Seguidament, planteja unes quantes preguntes a la regidora. En primer lloc, pregunta què 
s’està fent al parc de les Aigües i quan es preveuen acabar les obres, ja que des de fa 
mesos hi ha uns parterres tancats i la instal·lació de la lluminositat està aturada. En segon 
lloc, pregunta quan es preveuen finalitzar les obres de Raimon Caselles i el seu voltant, 
de les quals apunta que són lentes. En tercer lloc, demana a la regidora si té coneixement 
de les pintades que s’estan produint a les façanes i portes de garatges del barri de Can 
Baró amb l’indicatiu «Neso» i li pregunta si farà alguna cosa per esborrar-les o ho hauran 
de fer les comunitats de veïns. 

Seguidament, mostra el seu desacord amb el fet d’entregar el document de les actuacions 
dels diferents consells de barri en el moment en què s’inicien aquestes actuacions, ja que 
considera que s’haurien d’entregar amb anterioritat, i més tenint en compte el temps que 
en demana la seva lectura. 

En quart lloc, pregunta al govern si creu que és important destacar l’actuació del canvi de 
bombí i si és necessari que figuri en un consell de barri, ja que creu que no és una 
prioritat. 

Finalment, respecte al viver de Can Baró i al projecte del carrer Tenerife, indica que s’han 
celebrat diferents reunions i apunta que la que es va celebrar el 26 d’abril va ser un fracàs 
perquè hi havia vint persones i només una d’elles volia l’aparcament. Retreu al govern que 
no sàpiga consensuar amb els veïns i que hagi passat el mateix amb el projecte del viver, 
que tampoc no el volen. Demana que parlin amb els veïns abans de prendre decisions per 
evitar problemes. 

El senyor Carrión reconeix a la regidora que el govern sí que pregunta als veïns sobre els 
projectes que du a terme però li retreu que no els escolti. Diu que per aquest motiu els 
grups municipals representen la veu dels veïns i fa palès que van expressar el fracàs que 
va suposar el procés de Can Baró. També fa saber que els veïns de Montbau són els que 
diuen que no els han tingut en compte per a les placetes, ni per a la biblioteca, i afegeix 
que els veïns de la Teixonera són els que es queixen que el govern no els hagi considerat 
per a la remodelació de la sortida del metro i per a la plaça Isop. 

Reconeix que els veïns demanen aparcament a Horta i a Can Baró però diu que no 
demanen al govern que faci de la plaça Botticelli un espai privat, sinó que demanen un 
aparcament al carrer Lisboa. Creu que el grup municipal al qual representa sí que fa la 
feina perquè va al mercat de la Vall d’Hebron i parla amb la gent dels concessionaris i 
veuen que les obres no han començat, per la qual cosa qualifica de dolenta la 
comunicació del govern. 
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Fa referència al superàvit i manifesta el seu desacord amb l’argument que ha presentat la 
regidora, motiu pel qual anuncia que presentarà una proposició. Creu que totes les 
actuacions del govern fan créixer el desencís i la desconfiança dels ciutadans cap al 
govern i opina que el mandat serà considerat com aquell que no ha escoltat a ningú i que 
no ha tingut en compte les aportacions de les associacions de veïns. 

Finalment, pregunta a la regidora si creu que el seu és un bon govern, i si ho és sobretot 
davant del creixement de desigualtats i l’emigració dels joves cap a l’estranger i la falta de 
mesures per evitar-ho. Es pregunta si un bon govern és aquell que no exerceix el lideratge 
que li toca i opina que no ho és i que espera que demostri alguna cosa diferent en el 
temps que queda de mandat, no tant per al govern en si com per a Barcelona, Horta-
Guinardó i la dignitat dels veïns. 

La regidora respon que els governs són escollits per la ciutadania i comunica que 
desconeix si el Districte és o no un bon govern però que la seva voluntat és de fer-ho bé. 
Indica que per al govern, preguntar a la ciutadania no és un problema i apunta que 
precisament a Can Baró es farà allò que la majoria de veïns vulgui. 

Constata que queda un any de mandat i que l’objectiu del govern és complir el full de ruta. 
Reconeix que encara queden coses per fer, i demana rigor als consellers, perquè 
considera que expliquen les coses al Plenari d’una manera parcial. 

Manifesta la diferència d’allò que està escrit en comparació amb els discursos orals i diu 
que, per aquest motiu, el govern es basa en el full de ruta. Per acabar, opina que la feina 
de l’oposició és fer crítica i lamenta que en el Districte l’oposició faci una crítica no 
constructiva i intenti desgastar el govern. En canvi, creu que la feina del govern és 
governar i tirar endavant l’acció del govern, que és el que fa. 

El Consell se n’assabenta. 

C) Part decisòria: 

a) Propostes d’acord 

3. Proposar l’atorgament de les Medalles d’Honor de Barcelona per a l’any 2014 a 
mossèn Lladós Pastellé i a la Fundació Adsis Barcelona, de conformitat amb el 
disposat a l’article 17 del Reglament d’honors i distincions de l’Ajuntament de 
Barcelona 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció 
del Districte, fa una síntesi de la tasca que fa la Fundació Adsis a Barcelona. Assenyala 
que és una entitat sense ànim de lucre que des de fa més de quaranta anys treballa 
perquè les persones en risc d’exclusió social trobin oportunitats per desenvolupar-se 
personalment i professional, i desenvolupa els seus serveis a dos centres ubicats als 
barris del Carmel i al casc antic, adreçats a menors, adolescents i joves en risc per tal de 
possibilitar la seva integració educativa, social i laboral, tot fent possible una orientació de 
desenvolupament comunitari. 

Enumera els serveis que presten: un centre obert adreçat a nois i noies d’entre 6 i 16 anys 
en situació de risc, en situació de fracàs escolar, amb dificultats de suport en l’entorn 
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familiar i procedents de famílies desestructurades; una activitat d’intervenció amb joves de 
carrer adreçada a adolescents i joves que passen gran part del seu temps al carrer; uns 
dispositius d’inserció laboral i mecanismes de segona oportunitat adreçats a majors de 
16 anys amb dificultats i escassos recursos personals; el punt Òmnia, aula d’accés a 
noves tecnologies adreçat a nens, adolescents i joves de tots els territoris; el reforç 
escolar i el servei d’assessorament jurídic en matèria d’estrangeria, el sistema de beques 
que han instaurat adreçades a joves menors de 16 anys que participen en programes de 
la Fundació Adsis; i finalment aquelles tasques que fan amb tots aquelles persones 
privades de llibertat en situació penal de tercer grau o bé en llibertat condicional que en 
algun moment han estat ingressades en algun centre penitenciari. 

Indica que donada aquesta tasca ingent i esplèndida, tots els grups municipals mostren el 
seu acord en atorgar-li la medalla. 

Respecte a l’altra persona proposada per la Medalla d’Honor, indica que és per al mossèn 
Francesc Lladós Pastellé, que va ser rector de la parròquia de Sant Cebrià a la Teixonera 
des del 13 de juny de 1961, on va fer la primera missa el 15 d’agost d’aquell any, i diu que 
fins i tot va fer la primera missa del gall en el solar de l’actual parròquia amb fogueres 
enceses per fer minvar el fred. Explica que el 1962 va organitzar les primeres colònies 
infantils a Can Gordi, a Fustanyà, que es perllongarien fins a mitjan dels anys noranta, i 
indica que a Fustanyà va adequar la rectoria de la parròquia per a tal fi i que l’any 1965 va 
posar la primera pedra de la parròquia actual. 

Comenta que un cop construïda la parròquia va treballar en la construcció de la primera 
guarderia del barri, Noemí, en l’edifici parroquial, i que durant els anys que va estar de 
rector, va fomentar l’associacionisme i el grup de gent jove, van sorgir la primera coral, 
l’esbart, l’agrupació esportiva, la Cavalcada de Reis, el grup de muntanya, els diferents 
grups de teatre, l’associació de dones i va recolzar la fundació de l’associació de veïns. 
Assenyala que abans de finalitzar la seva estada al barri el 1991 va donar per acabades 
les obres de la parròquia amb la construcció de la biblioteca, la pista poliesportiva i la 
façana posterior del temple, i afegeix que el 1988 va rebre el premi d’Horta-Guinardó. 

Per tot això, saluda als representats de la Fundació Adsis presents a la sala i els dedica 
un aplaudiment. 

La sala aplaudeix. 

El president diu que l’aplaudiment expressa la unanimitat de tots els grups en atorgar les 
dues medalles d’honor i els dóna l’enhorabona en nom del Districte. Especifica que la 
feina que fa la Fundació Adsis és molt important, sobretot en els moments actuals. 

S’aprova per unanimitat. 

b) Proposicions dels grups municipals 

No n’hi ha. 

D) Part d’impuls i control: 

a) Proposicions / Declaracions de grup 
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Del Grup del PSC: 

4. Que el Consell Plenari del Districte d’Horta-Guinardó acordi destinar la part del 
superàvit que li correspongui a invertir-lo proporcionalment en polítiques 
socials i de reactivació econòmica en tots aquells punts que siguin de la seva 
competència i d’acord amb les quantitats abans indicades, procedint al mateix 
temps, d’acord amb veïns i veïnes, a l’elaboració d’un pla per establir prioritats a 
les seves demandes, entre les quals destaquem: 

1. Destinar una partida a joventut i emprenedoria, donant compliment al Pla 
aprovat a l’ajuntament sobre polítiques actives de joventut, oferint places per fer 
pràctiques al districte o empreses vinculades; així com revisar el Pla 
d’equipaments juvenils i posar en marxa els casals de la UA3 del Guinardó i de 
la Llosa de la Vall d’Hebrón (o lloc alternatiu) 

2. Destinar una partida al manteniment de l’oferta d’escoles bressol i augmentar 
l’oferta de places per la creixent necessitat i la situació actual, que genera més 
desigualtats i més pressió a les famílies 

3. Destinar una partida a posar en marxa el projecte dels Tres Turons, donant 
sortida a molts anys d’incertesa 

4. Destinar una partida als barris de Can Baró i Sant Genís. És de gran 
necessitat replantejar les inversions i projectes en aquests dos barris que tenen 
dèficit d’equipaments, escoles i d’infraestructures 

5. Destinar una partida a l’accessibilitat. S’ha de plantejar seriosament solucions 
als sorolls i l’esquerda que provoca la ronda de Dalt, proposant solucions a més 
de fer estudis; plantejar solucions a zones de Montbau inaccessibles pels veïns 
de la coneguda com «tercera fase»; donar solució definitiva a les sortides de 
metro d’algunes zones del districte, com Teixonera (amb incidències constants 
de l’ascensor) i la sortida del metro del Guinardó, que necessita urgentment una 
rampa o ascensor per ser accessible 

6. Destinar partida a la mobilitat; millorant les errades comeses per la 
implementació de la nova xarxa de busos; plantejament de solucions de 
mobilitat al barri de Montbau amb la posada en funcionament d’un bus de barri; 
retornar el bus 87 al seu recorregut inicial al barri del Carmel; construcció dels 
aparcaments públics on són necessaris i demandats pels veïns i veïnes, com 
l’aparcament del c/ Lisboa a Horta i el del c/ Arenys a Teixonera, oferint 
solucions adients al moment en el qual ens trobem 

7. Iniciar d’una vegada per totes les obres de remodelació de la masia de Can 
Fargues per convertir-la en l’escola de música del districte i que es procedeixi a 
donar compliment a la petició del barri sobre els camins escolars, l’àrea verda, 
la urbanització de la plaça Font d’en Fargues i la seva font 

El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, presenta la proposició. Assenyala que 
Barcelona no pot resoldre la crisi econòmica que està vivint però que ha d’estar al costat 
de la ciutadania i posar-hi la solvència construïda per governs progressistes liderats pel 
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PSC al servei de la ciutat. Proposa invertir els 140 milions d’euros de superàvit amb què 
es va tancar l’exercici del 2013 de l’Ajuntament de Barcelona en polítiques socials i de 
reactivació econòmica, ja que considera que Barcelona ha de deixar d’actuar com el banc 
de la Generalitat i ha de passar a ser l’Ajuntament dels barcelonins. Creu que 
aproximadament uns 18 milions d’euros d’aquests 140 mencionats haurien de destinar-se 
a Horta-Guinardó i proposa que el Consell Plenari del Districte acordi destinar-los a 
l’elaboració d’un pla acordat amb els veïns, del qual en destaca les prioritats de destinar 
una partida a Joventut i Emprenedoria oferint places per fer pràctiques al districte, revisar 
el Pla d’equipaments juvenils, destinar una partida destinada al manteniment de l’oferta de 
les escoles bressol, destinar una partida a posar en marxa el projecte de Tres Turons, 
destinar una partida a l’accessibilitat, donar solució definitiva a les sortides de metro 
d’algunes de les zones del districte com Teixonera i Maragall, plantejar solucions a la 
mobilitat al barri de Montbau amb la posada en funcionament d’un bus de barri, entre 
altres mesures, i iniciar les obres de remodelació de la masia de Can Fargues per 
convertir-la en l’escola de música. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu grup i fa 
saber que comparteix absolutament l’esperit d’inversió dels diners en allò que cal. Tot i 
això, puntualitza que les actuacions s’han de fer d’acord amb el que estableix el marc 
legal existent, del qual subratlla que es decideix a Madrid. Es queixa del marc legal 
perquè diu que tot s’hauria d’imputar al capítol sisè i perquè exclou projectes de 
construcció d’escoles, hospitals, programes de suport a emprenedors, o la posta en marxa 
de polítiques actives d’ocupació. Considera que aquest marc és una trava i manifesta 
l’esperança que en un futur proper, aquestes qüestions es decideixin des de Catalunya i 
no, des de Madrid. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu grup i 
manifesta el seu acord amb el sentit general de la proposició. Ara bé, creu que s’haurien 
d’afegir altres inversions i manifesta la voluntat de canviar-ne algunes altres. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el seu acord amb el contingut 
general de la proposició però constata el seu desacord en alguns punts, que enumera tot 
seguit: en primer lloc, recorda que la Llosa de la Vall d’Hebron era una proposta del 
GMDPPC que el govern socialista no va complir; en segon lloc, retreu al senyor Carrión 
que el govern socialista estigués poc inclinat respecte a Can Baró i Sant Genís; pel que fa 
a l’aparcament de Lisboa i en tercer lloc, recorda que també va sortir quan el govern 
socialista governava. Per tot això, expressa l’abstenció del seu grup. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció, 
puntualitza que l’Ajuntament té limitada la seva capacitat de despesa segons el que 
disposa la Llei d’estabilitat pressupostària. Seguidament, indica que en els exercicis dels 
anys 2009, 2010 i 2011, l’Ajuntament de Barcelona va deixar un dèficit acumulat de 800 
milions d’euros, i que amb la gestió dels anys 2012 i 2013, s’ha aconseguit reequilibrar la 
situació. Creu que és important tenir en compte aquestes dades i opina que la recuperació 
no situa l’Ajuntament en una posició d’excedents sinó que ha establert l’equilibri. Opina 
que no es pot valorar la situació economicofinancera sense considerar els dèficits dels 
anys anteriors i les obligacions dels anys següents, i indica que el resultat acumulat al 
tancament del 2013 és de 23,5 milions d’euros, tenint en compte les operacions 
financeres. 
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Assenyala que aquest reequilibri ha permès diverses coses, com per exemple accedir a 
l’ampliació de la Guàrdia Urbana i del cos de Bombers, pagar els proveïdors en trenta 
dies, incrementar el pressupost per al 2014 un 12% o crear un parc d’habitatge públic de 
mil habitatges. Concreta que la mitjana de despeses socials entre els anys 2007 i 2011 va 
ser de 154 milions d’euros l’any i que, en canvi, la mitjana del 2012 va ser de 211 milions 
d’euros, el 2013, de 225 milions, i enguany, de 241 milions d’euros, amb la qual cosa diu 
que el seu govern destina enguany 86 milions d’euros més del que destinava el govern 
anterior, una xifra que equival a 14.327 milions de pessetes.  

Es queixa de la falta de serietat del GMDPSC al presentar aquesta proposició tenint en 
compte que aquest grup va negar-se a pactar els pressupostos, les inversions i el full de 
ruta tant del Districte com de la Casa Gran i va negar-se a pactar amb l’alcalde, motius 
pels quals expressa el vot en contra del seu grup. 

El senyor Carrión es dirigeix al senyor Conde i reconeix que durant el govern del 
GMDPSC va haver temes que no es van poder dur a terme perquè va acabar el mandat, 
tot i que figuraven en el PAD i en la intenció del govern, i diu que per aquest motiu 
reclama des de fa tres anys al govern actual que els doni sortida. 

Seguidament, es dirigeix al senyor Bou i li retreu que digui que els consellers no coneixen 
la realitat. Constata que tres anys enrere el senyor Xavier Trias va dir que l’Ajuntament de 
Barcelona era un ajuntament sanejat i fa palesa que era un dels únics ajuntaments que es 
trobava en aquesta situació, per la qual cosa mostra la seva sorpresa amb els comentaris 
sobre la situació economicofinancera del senyor Bou. 

Comunica que el GMDPSC no volia pactar uns pressupostos que creia que oblidaven 
inversions importants a Horta-Guinardó i explica que per aquest motiu presenta aquesta 
proposició. Lamenta que no s’aprofiti el superàvit i la solvència financera per millorar la 
qualitat de vida de les persones, creu que és poc digne i que qualifica el govern d’incapaç. 
Creu que el govern no s’interessa per als joves i que, per aquest motiu, en lloc d’oferir 
pràctiques becades, ofereix cursos que els animen a treballar a l’estranger d’au pairs o en 
la recollida de fruita. 

Retreu al govern que hagi abandonat el projecte de Tres Turons tal com van fer amb Can 
Baró, Sant Genís, Teixonera i pràcticament a tot el districte, i creu que l’accessibilitat i la 
millora de la mobilitat no està al programa de govern, al qual li retreu que pensi que el 
problema de les persones amb mobilitat reduïda és viure en barris de difícil orografia. 

S’aprova la proposició amb els vots a favor del GMDUpB, el GMDICV-EUiA i el GMDPSC, 
l’abstenció del GMDPPC i el vot en contra del GMDCiU. 

Del Grup del PPC:  

Que el Consell del Districte apruebe la redacción de un proyecto de adecuación de 
las aceras de nuestro distrito en el que se incluya: 

- Detención de las barreras y problemas existentes en cada calle del distrito 
- Propuesta de intervención para subsanar o eliminar las barreras existentes 

que puede suponer proponer ampliación de aceras, construcción de aceras, 
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reubicación de elementos de mobiliario urbano, propuesta de transformación 
de plataforma única y/o urbanización de calles, etc. 

- Establecer prioridades por itinerarios que permitan elaborar un plan por 
etapas 

 
El senyor Carlos Torrubiano Blanco, del GMDPPC, presenta la proposició. Anuncia que 
els carrers del districte d’Horta-Guinardó tenen una deficient accessibilitat que ve 
motivada per les voreres estretes o inexistents, per elements que obstaculitzen la 
mobilitat, i pel deficient estat de conservació. Explica que molts barris del districte es 
troben en zones on l’orografia dificulta la mobilitat i creu que per aquest motiu, s’haurien 
de realitzar actuacions per atenuar aquest problema. Comunica que la societat demana 
cada vegada més l’eliminació de les barreres arquitectòniques per facilitar la vida als 
barris a tots els ciutadans, motiu pel qual presenta la proposició, en la qual demana que el 
Consell de Districte aprovi la redacció d’un projecte d’adequació de les voreres del 
districte que inclogui la detecció de les barreres i problemes existents a cada carrer, una 
proposta d’intervenció per eliminar barreres, ampliar voreres, construir-ne de noves o 
reubicar elements del mobiliari urbà, una proposta de transformació en plataforma única, i 
l’establiment de prioritats per itineraris que permetin elaborar un pla per etapes. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup. 
Indica que el Districte ja disposa de la informació que diu la proposició i que, a més, hi ha 
un Pla d’accessibilitat al qual si bé s’hauria de donar compliment, actualment encara no 
s’ha acomplert amb tot el que disposava. Manifesta el seu desig perquè el govern també 
endegui els planejaments aprovats, com el del Carmel o Tres Turons, dels quals diu que 
han de servir per millorar l’accessibilitat. Retreu al GMDPPC que votés en contra d’aquest 
tema en el darrer mandat. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot favorable del seu 
grup, tot i que apunta que la proposició reclama el compliment del Pla d’accessibilitat, per 
la qual cosa opina que, donada l’orografia del territori, en la proposició falten mesures 
d’accessibilitat més contundents, com ara la previsió d’escales o ascensors i, sobretot, el 
manteniment del transport públic de proximitat i, en aquest cas, dels autobusos de barri, 
pels quals reclama el seu funcionament els diumenges i festius. 

El senyor Ramón Carrión i Duran, del GMDPSC, expressa el vot favorable del seu grup i 
la voluntat que hi hagi més concreció en la proposta i s’especifiquin aquells punts que 
tenen més necessitat d’intervenció. Manifesta el seu acord amb la senyora Mir perquè 
troba a faltar mesures d’accessibilitat com, per exemple, pel que fa al bus de barri. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, expressa el vot favorable del seu 
grup i assenyala que, tal com ha informat en el marc de la Comissió d’Urbanisme i d’altres 
espais de participació del Districte, el govern ha redactat un document de treball que vol 
obrir a tots els veïns i grups municipals per analitzar la mobilitat i l’accessibilitat al districte 
d’una manera conjunta, cosa que creu necessària per l’abast del territori i per l’orografia. 

Indica que el govern presentarà el document properament i que la intenció és incorporar, 
millorar i escoltar l’opinió dels grups, veïns i associacions per definir les actuacions de 
mobilitat i accessibilitat en els propers anys al Districte d’Horta-Guinardó. Afegeix que, a 
més, el govern treballa en diferents espais de participació al Districte, com són les 
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comissions de seguiment, els consells de barri, o el sistema IRIS, on destaca que atenen i 
donen prioritat a les actuacions més urgents relacionades amb l’accessibilitat. 

El senyor Torrubiano matisa que quan demana més concreció es refereix a un pla que 
detalli quin problema i quina intervenció es preveu per a cada carrer. També demana més 
èmfasi en la participació ciutadana, ja que els veïns coneixen els problemes del dia a dia, i 
que es convoqui de manera periòdica a les diferents associacions. 

S’aprova la proposició per unanimitat. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

6. El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a posar en funcionament el CAP 
Guinardó tan aviat com finalitzin les obres, que es preveu que acabin al juny de 
2015 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta la proposició. Considera que 
la posada en funcionament del CAP Guinardó és una autèntica necessitat per al barri 
donades les condicions precàries en què actualment els veïns del Guinardó són atesos al 
CAP Maragall. Explica que el 6 de febrer de 2014 es van aprovar al Parlament de 
Catalunya per unanimitat tres propostes de resolució on es demanava la finalització de les 
obres del CAP Guinardó i el trasllat de la dotació del material i del personal del CAP 
Maragall corresponent a l’atenció del veïnat del Guinardó, i apunta que es preveu que les 
obres del nou CAP finalitzin el juny del 2015. Per tot això, presenta la proposició on 
demana que el Consell Municipal insti el Govern de la Generalitat a posar en 
funcionament el CAP Guinardó tan aviat com finalitzin les obres. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu grup i 
recorda que hi ha una proposició de resolució aprovada al Parlament de Catalunya en el 
mateix sentit. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot favorable del seu grup 
perquè creu que és necessari que s’instal·li el nou CAP tan aviat com sigui possible. 

El senyor Ramón Carrión i Duran, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu grup i 
recorda que el seu grup també va presentar una proposició en el mateix Plenari que 
també es va aprovar al Parlament, sobre la qual els veïns esperen respostes. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció, 
expressa el vot a favor del seu grup i diu que per al govern, acabar l’UA3 i posar en 
funcionament del CAP Guinardó és una prioritat que consta en el full de ruta. Afegeix que 
hi ha el compromís explícit de l’alcalde per tirar-lo endavant i anuncia que el govern ho 
farà. 

La senyora Mir celebra la unanimitat i manifesta l’esperança de poder inaugurar el nou 
CAP el juny del 2015, especialment amb els veïns. Comunica que farà seguiment del 
compliment d’aquest compromís. 

S’aprova la proposició per unanimitat. 
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Del Grup d’UpB: 

7. El Consell del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

Instar l’Ajuntament de Barcelona a ampliar, dissenyar i desenvolupar noves 
polítiques i programes municipals d’inserció sociolaboral adreçades a persones 
en risc d’exclusió i nova pobresa, en concertació i col·laboració amb les entitats 
del tercer sector social especialitzades en el suport i l’acompanyament laboral 
d’aquests col·lectius 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta la proposició. Explica que en 
el darrer informe d’atur, nivell d’estudis i renda familiar dels barris de Barcelona, elaborat 
pel Consell Econòmic i Social de Barcelona amb dades de desembre del 2013, es recull 
que a Barcelona l’atur registrat suposa el 10,2% de la població de 16 a 64 anys, i que 
Horta-Guinardó, amb l’11,1%, és el quart districte amb l’índex d’atur més alt. Apunta que 
el mateix informe recull que Horta-Guinardó se situa en els primers llocs en l’índex 
d’aturats de llarga durada, sent del 42,4% a Barcelona i del 44,1% a Horta-Guinardó. 
Afegeix que els barris on l’atur és major en relació amb la població en edat de treballar 
també tenen una proporció més gran de població que només compta amb estudis 
primaris, per la qual cosa relaciona la falta de formació amb l’atur i la renda familiar 
disponible. Per aquests motius, presenta la proposició mitjançant la qual demana que el 
Consell insti l’Ajuntament a ampliar, dissenyar i desenvolupar programes d’inserció 
sociolaboral per a persones en risc d’exclusió, i diu que la Fundació Adsis és un exemple 
d’entitat del tercer sector que dóna suport i acompanyament laboral a persones en 
situació de risc d’exclusió social i nova pobresa. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu grup i 
manifesta el seu acord amb el sentit de la proposició. Considera que, en un moment com 
l’actual, aquest tipus d’actuacions són una prioritat i també creu que cal donar suport a 
totes les entitats del districte que treballen en aquest sentit. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el vot favorable del seu grup 
perquè diu que estan a favor dels programes d’inserció laboral per a grups vulnerables i 
en risc d’exclusió. Apunta que, el mes anterior, el GMDPPC va acordar amb el govern 
municipal destinar 2 milions d’euros a programes d’ocupació per a aquests col·lectius. 

El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, expressa el vot favorable del seu grup 
perquè creu que l’atur és un tema preocupant. Explica que l’atur juvenil ha augmentat al 
50% una altra vegada i creu que calen polítiques i accions necessàries, com les que el 
seu grup va presentar des de Barcelona Activa, que es realitzin amb les entitats del tercer 
sector, a les quals els reconeix la importància de la seva tasca. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció, 
expressa el vot a favor del seu grup. Explica que des del Districte s’ha elaborat un seguit 
d’accions i programes municipals d’inserció sociolaboral adreçats a persones i col·lectius 
en risc d’exclusió, com per exemple el programa mixt de treball i formació amb Barcelona 
Activa, que té com a objectiu proporcionar una experiència laboral a persones aturades, 
en el qual s’hi van incorporar darrerament dotze persones en el districte. 

També cita altres exemples, que són: el projecte d’integració i convivència amb Trinijove, 
iniciat l’any anterior amb la Fundació Trinijove; el projecte d’inversions socials destinat a 
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impulsar l’ocupació i l’economia social i que consta amb una inversió de 120.000 euros; la 
casa d’oficis i d’espectacles Espai Bocanord, i el projecte de formació i inserció laboral per 
a joves que coordina Barcelona Activa on hi han participat més de 400 persones. 

Manifesta el seu acord amb el senyor Coronas i diu que cal seguir treballant i 
incrementant la col·laboració amb les entitats del tercer sector que s’han especialitzat a 
prestar suport a aquests col·lectius. Per acabar, opina que la Medalla d’Honor a Adsis que 
s’ha atorgat en el Plenari és un signe de la unanimitat d’aquesta proposició. 

El senyor Coronas agraeix el suport de tots els grups i insisteix en el fet que, tot i que 
algunes veus diguin que la crisi s’està acabant, cal tenir en compte que cada vegada hi ha 
més persones en situació d’atur de llarga durada que tenen més difícil el retorn al mercat 
laboral. Manifesta la satisfacció per l’aprovació de la proposició i l’esperança de veure’n 
els resultats properament. 

S’aprova la proposició per unanimitat. 

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 

No n’hi ha. 

c) Precs 

Del Grup del PPC: 

8. Que el govern del Districte, atenent la reiterada petició que se’ls hi ha fet des de 
l’AMPA de l’escola, prengui les mesures oportunes per tal d’assegurar un bon 
tancament d’aquest espai, evitant, amb aquesta mesura, els usos no desitjats 
d’un espai que nens i nenes utilitzen com a pati de la seva escola 

La senyora Núria Galán Orriols, del GMDPSC, formula el prec. Explica que l’Escola 
d’Educació Especial Mare de Déu de Montserrat des de l’any 1991 ha utilitzat un espai per 
fer de pati d’escola, que estava qualificat com a equipament i que el compartia amb el 
Martinenc. Indica que l’ús per part de l’escola es va acordar amb el regidor del Districte en 
aquell moment, el senyor Albert Batlle, i assenyala que el Martinenc i l’escola s’han arribat 
a posar d’acord per ocupar-se de la neteja de l’espai. 

Ara bé, assenyala que, atès que l’espai no està tancat correctament, alguns veïns li han 
donat un ús inadequat com ara passejar els gossos o realitzar altres activitats que no 
tenen res a veure amb l’ús de pati d’escola. Donat que l’AMPA s’ha dirigit al seu grup 
municipal, presenta aquest prec on demana mesures per assegurar que aquest espai que 
es fa servir de pati d’escola, quedi ben tancat i arranjat i estigui en condicions perquè no hi 
hagi usos no desitjats. 

La senyora Roser Nogués i Alonso, consellera d’Igualtat d'Oportunitats i Qualitat de Vida, 
accepta el prec. Diu que el full de ruta recull la millora de l’adequació de l’espai que utilitza 
com a pati l’Escola d’Educació Especial Mare de Déu de Montserrat i assenyala que és un 
problema que, tal com es va posar de manifest en l’Audiència Pública del dia anterior, ve 
de fa temps i pel qual s’està treballant la solució. Apunta que és una prioritat d’aquest 
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mandat i indica que el Districte ha parlat amb la direcció de l’escola i el propi Martinenc 
per trobar la solució més idònia. 

La senyora Galán apunta que el seu grup va presentar una petició per escrit perquè es fes 
el tancament adequat i que l’AMPA també es va dirigir al govern però no tenia constància 
que es faria l’arranjament. 

S’accepta el prec. 

Del Grup del PPC: 

9. Que el gobierno del Distrito proceda a la elaboración de un proyecto, en esta 
legislatura, para la implantación y ejecución de una escalera mecánica en el 
pasaje Depósito del barrio de Can Baró con el fin de mejorar la accesibilidad de 
los ciudadanos que utilicen imperiosamente la escalera existente 

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, presenta el prec. Indica que el barri de 
Can Baró té una població de 8.969 habitants dels quals una bona part són ciutadans de la 
tercera edat, i considera que donats el problemes d’orografia que generen problemes 
d’accessibilitats als habitatges i de mobilitat, i donat que en el passatge Dipòsit hi ha una 
escala molt llarga que dificulta l’accés als habitatges, creu convenient la implantació d’una 
escala mecànica. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, manifesta l’acord amb el preàmbul 
del prec perquè reconeix que Can Baró és un barri amb problemes de mobilitat pel seu 
pendent, on hi viu molta gent gran. Ara bé, apunta que l’actuació que demana la senyora 
Vila no està recollida en el full de ruta, demana una forta inversió i no es va definir com 
una prioritat en el procés participatiu que es va dur a terme a Can Baró, on se’n van definir 
altres com la referent a la plaça Raimon Caselles. Per tot això, rebutja el prec. 

La senyora Vila respon que aquesta actuació és una prioritat i apunta que l’Associació de 
Veïns ha presentat el problema en diversos consells de barri i comissions de seguiment. 
Creu que el govern no té voluntat de dur-ho a terme. 

El senyor Puelles contesta que una prioritat és allò que es decideix que es farà primer, i 
recorda que els veïns i l’Associació de Veïns de Can Baró van decidir que n’hi havia 
d’altres. Explica que les escales se situen en un lloc per on passa una canonada d’alta 
pressió i que, per tant, l’actuació que demana la senyora Vila presenta una complexitat 
tècnica que no es pot abordar amb un programa de manteniment de districte. Creu que 
actualment el govern no la pot fer i que cal deixar-la per més endavant. 

La senyora Vila retreu al senyor Puelles que no fos present en l’última reunió amb 
l’Associació de Veïns, on la presidenta va dir que el projecte que el govern té previst per al 
forat del qual es va parlar en l’Audiència del dia anterior podia esperar i que, en canvi, 
l’escala de Can Baró era prioritària. 

Es rebutja el prec. 
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10. Que el gobierno del Distrito inste al órgano competente para que acelere la 
instalación de dichas marquesinas 

El senyor Rafael Sánchez Cobo, del GMDPPC, presenta el prec. Explica que després de 
realitzar algunes millores en les voreres d’alguns carrers del barri de Sant Genís, s’ha 
constatat que no s’han instal·lat les marquesines a les parades d’autobús, sobretot a 
l’avinguda Jordà. Donat que els veïns ho reivindiquen des de fa temps, formula el prec, 
perquè l’òrgan competent acceleri la instal·lació d’aquestes marquesines. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que accepta el prec amb el 
benentès que l’actuació de millora de les voreres és l’actuació prèvia a la instal·lació de 
les marquesines, tal com es va explicar en la Comissió d’Urbanisme. Opina que, de 
vegades, posar una data és difícil perquè es tracta de feines manuals, però manifesta 
l’esperança perquè al llarg del mes de maig hi hagi marquesines als carrers de Sant 
Genís. 

El senyor Sánchez fa saber que els veïns, davant la inseguretat que els generava el retard 
d’aquesta mesura, han demanat que s’insisteixi. 

El senyor Puelles posa en valor el fet que el govern actual hagi donat resposta a aquesta 
demanda dels veïns de Sant Genís i que s’estigui duent a terme l’obra. 

S’accepta el prec. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

11. Que el govern del Districte doni compliment al compromís d’iniciar el projecte 
de cobriment de la ronda de Dalt, presentant l’avantprojecte de cobertura al 
veïnat de Montbau, Vall d’Hebron, Sant Genís i Teixonera i als grups municipals 
abans de finalitzar el mandat 

La senyora Anna Mir Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta el prec i diu que el govern del 
Districte es va comprometre a desenvolupar el projecte de cobriment de la ronda de Dalt 
durant el present mandat, per la qual cosa demana que compleixi amb el compromís 
adquirit. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció, 
respon que pot acceptar el prec si la senyora Mir accepta dos matisos. En primer lloc, 
mostra el seu desacord en el fet que el prec reculli que el govern es comprometés a 
desenvolupar el projecte de cobriment, perquè explica que el compromís feia referència a 
encarregar l’estudi necessari per desenvolupar el projecte sobre la ronda de Dalt que 
permetés fer-la més permeable, reduir la contaminació acústica i avaluar les alternatives 
viables per aconseguir el soterrament o cobriment de la ronda tot recuperant el passeig de 
la Vall d’Hebron. En segon lloc, retreu a la senyora Mir que en el prec només es parli de la 
cobertura perquè en el full de ruta també es parla d’avaluar altres alternatives viables com 
podria ser el soterrament. 

La senyora Mir respon que es refereix a la part de cobertura perquè entén que el 
soterrament requereix un estudi i un pressupost molt més ampli que comportarien un 
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procés dificultós. Pensa que si el govern en fa un estudi, en traurà unes conclusions, i 
creu que aquestes permeten bastir un primer avantprojecte que hauria de ser obert per a 
treballar amb els veïns i grups municipals. 

Comunica que el GMDICV-EUiA no demana al govern que comenci les obres sinó que 
faci aquest avantprojecte per a treballar-lo. Demana al govern que concreti una data per a 
reunir-se amb els veïns i els grups i discutir l’avantprojecte que surti de les conclusions 
dels estudis que han fet. 

S’accepta el prec. 

Del Grup d’UpB: 

12. Que el Districte d’Horta-Guinardó insti TMB i la Generalitat de Catalunya a 
realitzar la transformació de l’estació de metro de Maragall per tal de fer-la 
totalment accessible, en compliment del Pla d’accessibilitat del metro de 
Barcelona 

El senyor Jordi Coronas Martorell, del GMDUpB, indica que l’estació de metro de Maragall 
és totalment inaccessible i no apta per a persones de mobilitat reduïda en cap dels seus 
accessos i tampoc en el seu trànsit interior, motiu pel qual formula el prec, en el qual 
demana que el Districte insti TMB i la Generalitat de Catalunya a realitzar la transformació 
d’aquesta estació per fer-la accessible i donar compliment al Pla d’accessibilitat del metro 
de Barcelona. 

El senyor Gonzalo Puelles Garcia, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que accepta el prec. 
Apunta que tal com va indicar també al GMDPPC en el darrer Plenari, creu que és una 
obra crucial per al districte que millorarà la mobilitat. 

S’accepta el prec. 

d) Preguntes 

Del Grup del PSC: 

13. Ens pot informar el govern del Districte sobre el calendari real en el que tenen 
previst iniciar i finalitzar les obres que han de convertir la Masia de Can Fargues 
en l’Escola Municipal de Música del Districte? 
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El senyor Raül Ortega Serrano, del GMDPSC, formula la pregunta. Informa que el grup 
municipal al qual representa sempre ha tingut una clara intenció de potenciar l’educació a 
la ciutat i que, per aquest motiu, va impulsar la creació de l’escola de música a la Masia 
de Can Fargues, ja que creuen que és una peça clau en l’educació que fomenta la 
creativitat i desenvolupa les competències bàsiques plàstiques i visuals dels nens. Explica 
que els primers passos per aconseguir aquesta escola de música es van iniciar deu anys 
enrere, cosa que considera element clau, ja que es tractava d’una demanda dels veïns de 
la Font d’en Fargues i dels veïns tot el districte. 

Apunta que un cop superades totes les imposicions legals i les demandes interposades 
per l’anterior propietari i havent aconseguit la titularitat pública, el seu grup va sortir del 
mandat anterior deixant un projecte engegat i amb una partida pressupostària que 
permetia desenvolupar-lo completament. Considera que, si bé el govern actual ha 
informat a les comissions de seguiment de Font d’en Fargues sobre l’estat del projecte, i 
si bé cal esperar que la Generalitat en dictamini la modificació, creu que els 140 milions 
d’euros de superàvit de la ciutat es podrien destinar al projecte, per la qual cosa pregunta 
quin calendari real preveu el govern al respecte. A més, es queixa del fet de desconèixer 
d’on surten els 2,3 milions d’euros destinats al projecte i considera que és una partida 
pressupostària no justificada. També retreu al govern que no anunciï quina partida 
pressupostària preveu aquest any per executar la primera i la segona fase. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció, 
respon que un cop es tingui l’aprovació de la Generalitat, que es preveu a finals de maig, 
hi haurà un mes d’exposició al públic que es podria allargar fins a principis del mes de 
juliol. Comunica que es preveu que l’adjudicació de l’obra es faci a finals de juliol i que les 
obres de la masia comencin a principis de setembre. Ara bé, diu que actualment no pot 
concretar la data de la finalització. 

El senyor Ortega pregunta al senyor Bou quina partida pressupostària preveu invertir en 
aquest projecte i manifesta que li hagués agradat escoltar que el govern té una clara 
intenció política en aquest assumpte. 

El senyor Bou respon que en aquest moment no pot informar sobre la dotació 
pressupostària però que la hi pot fer arribar. Apunta que es tracta d’una actuació cabdal 
del full de ruta del govern i assenyala que es troba en el termini compromès. A més, 
recorda que quan el seu grup va estar a l’oposició, va donar suport a aquest tema i 
demana a l’oposició d’aquest mandat que faci el mateix. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

14. Des del govern del Districte quines mesures han pres i/o tenen previst prendre 
per tal que es garanteixi el dret a l’atenció sanitària de la ciutadania al Districte 
d’Horta-Guinardó? 

El senyor Antonio Salado i Pérez, del GMDICV-EUiA, apunta que, tal com recullen 
diversos informes de diverses institucions, organitzacions socials i entitats en defensa de 
la salut pública, s’estan incrementant les llistes d’espera en atenció sanitària, 
especialment en la determinació de les intervencions quirúrgiques, que superen el temps 
legal de sis mesos principalment a causa de les retallades en inversió pública sanitària 
impulsades pel conseller de Salut, el senyor Boi Ruiz. A més, apunta que entitats i usuaris 
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del districte d’Horta-Guinardó han posat de manifest la seva preocupació per l’increment 
d’aquestes llistes d’espera, i que en el marc de l’assegurament públic, el ciutadà té dret a 
accedir a l’atenció sanitària de qualitat en el seu lloc de residència i comptar amb una 
oferta integrada de servei de referència i a ser atès dins d’un temps adequat a la condició 
patològica i d’acord a criteris d’equitat. Per tot això, pregunta quines mesures ha pres o té 
previst prendre el Districte per garantir el dret a l’atenció sanitària de la ciutadania d’Horta-
Guinardó. 

La senyora Roser Nogués i Alonso, consellera d’Igualtat d’Oportunitats i Qualitat de Vida, 
respon que si bé l’atenció sanitària a tots els ciutadans del districte està garantida i, per 
tant, es pot parlar d’atenció sanitària universal, el fet que el govern en millori algun 
aspecte és un altre assumpte. Indica que el Consell de Salut fa un seguiment acurat de 
les llistes d’espera dels hospitals del districte –que són el de Vall d’Hebron, Sant Pau i 
Sant Rafael– per tal d’aconseguir que el ciutadà pugui accedir en un màxim de 48 hores 
amb cita prèvia. En aquest sentit, apunta que trimestralment es recull el percentatge de 
compliment d’accés a la cita prèvia pel pediatre o metge de família i assenyala que 
l’indicador de compliment és del 85%.  

El senyor Salado demana quines implicacions està prenent el Districte per millorar les 
llistes d’espera d’intervencions quirúrgiques. Apunta que, d’acord al que disposa la Carta 
municipal de Barcelona, l’Ajuntament de Barcelona té més competències en aquest sentit 
que qualsevol altra ciutat catalana, motiu pel qual el Consorci de Salut de Barcelona 
compleix les funcions del CatSalut en aquest territori i la regidora delegada de Salut n’és 
la vicepresidenta. 

La senyora Nogués diu que el Districte està en contacte amb la delegada de Salut i el 
Consell de Salut, i diu que el senyor Ferrús té unes notes al respecte. 

El senyor Salado considera que la falta de dades concretes és preocupant perquè si el 
govern les té però no les dóna, vol dir que actua amb opacitat; i si no les té, creu que és 
perquè no els preocupa l’assumpte i no figura en el full de ruta. Retreu a la senyora 
Nogués que derivi el tema en les notes que pugui tenir el senyor Ferrús. 

Del Grup d’UpB: 

15. D’aquests 140 milions d’euros, quina quantitat es destinarà al Districte d’Horta-
Guinardó i a quines actuacions anirà destinada? 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, constata que el tancament del 
pressupost de l’any 2013 a la ciutat de Barcelona ha generat un superàvit de prop de 
140 milions d’euros i pregunta quina quantitat d’aquest superàvit es destinarà a Horta-
Guinardó. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció, 
diu que s’ha respost a aquesta qüestió quan s’ha parlat de la proposició que ha fet el 
GMDPSC. Creu que no es pot parlar d’un excedent de 140 milions d’euros perquè si es 
tenen en compte les operacions financeres, els dèficits dels anys anteriors, les obligacions 
que s’hauran d’atendre i el fet que la Llei d’estabilitat pressupostària estableixi que 
l’Ajuntament està al límit de la seva capacitat de despesa, el resultat acumulat al 
tancament de l’any 2013 a Barcelona és de 23,5 milions d’euros. 
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Ara bé, comunica que totes les actuacions previstes en el full de ruta es faran i que li pot 
fer arribar al senyor Coronas les inversions del Districte per als anys 2013 i 2014. 

El senyor Coronas demana que li passi les inversions per escrit. 

El senyor Bou diu que les inversions estan penjades al web, i anuncia que les del 2013 
són de 34.754.000 d’euros i les del 2014, de 16.194.000. Informa que en aquestes xifres 
s’hi inclouen totes les inversions, des d’equipaments, espais públics, projectes urbans, 
plans de manteniment integral, entre altres. Convida a parlar-ho amb més detall en un 
altre moment. 

El senyor Coronas lamenta que el senyor Bou no hagi concretat la resposta i apunta que 
la Llei d’estabilitat pressupostària demana un dèficit zero però no especifica res sobre un 
superàvit de 140 milions d’euros, per la qual cosa mostra la seva incomprensió al 
comentari del senyor Bou sobre la Llei. 

A més, recorda que Barcelona actualment és la ciutat amb els comptes més sanejats de 
tot l’Estat espanyol, per la qual cosa creu que no es pot criticar la gestió dels governs 
anteriors i que es podria mantenir l’endeutament que es tenia fins ara.  

El senyor Bou diu que, tal com assenyala l’alcalde, l’Ajuntament va acumular un 
endeutament de 800 milions d’euros en els últims tres anys, del 2008 al 2010. Considera 
que els superàvits han de servir per preveure les inversions del futur i que per aquest 
motiu, cal estalviar. 

El senyor Coronas menciona els estudis de renda disponible dels barris de Barcelona i 
convida al govern a mirar-los per veure on hi ha més necessitats i com podrien fer 
mesures per evitar fer més grossa la fractura social de la ciutat. 

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PPC: 

16. Que el gobierno del Distrito nos informe de las gestiones efectuadas y su estado 
de ejecución para dar cumplimiento a la siguiente proposición, aprobada en el 
pasado 4 de marzo de 2014 que dice así:  

«Que el Consell de Distrito acuerde e inste al órgano competente que se 
rehabilite la zona afectada como consecuencia de la paralización de las obras de 
la línea 9 de ronda Guinardó, Hospital de Santa Creu i Sant Pau realizándose 
con: 

- recuperación de la calzada de circulación 
- desmontaje de los paneles del muro 
- recuperación como espacio público de la zona intermedia.» 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, presenta el seguiment de la proposició 
aprovada el 4 de març, que preveia que el Consell instaria l’òrgan competent per 
rehabilitar la zona afectada per les obres de la línia 9 de manera que es recuperés un 
sentit de circulació, es desmuntessin els panells i es recuperés la zona del mig com a 
espai públic. 
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El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que s’ha instat a la 
rehabilitació de la zona afectada a les empreses responsables, les taules de treball amb 
GISA, l’Ajuntament, els departaments de Mobilitat i els departaments d’Infraestructures. 
Apunta que s’ha fet palesa la necessitat de donar una solució a la zona afectada per la 
sortida de metro de Sant Pau i que es farà el mateix que es va fer a la sortida de Maragall.  

El senyor Conde retreu al senyor Puelles que no respongui a la seva pregunta i considera 
que el govern no durà a terme aquestes actuacions. 

El senyor Puelles llegeix textualment el seguiment de la proposició i constata que en el 
text, el senyor Conde demana quines gestions està fent el govern i no pas, quines dates 
té previstes. Recorda que quan el GMDCiU va arribar al govern hi havia unes zones a 
Sanhelly que no estaven acabades i considera que el govern ha treballat en aquestes 
zones, així com a Maragall, Teixonera i Llobregós-Batet. 

El senyor Conde creu que tot i no estar formulades explícitament, té dret a saber les dates 
d’aquestes actuacions. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

17. Que el govern informi de les gestions realitzades i l’estat d’execució per donar 
compliment a la següent proposició presentada per aquest grup municipal i 
aprovada en el Plenari del Consell Municipal de Districte de 4 de març de 2014: 

«El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

»Suspendre la totalitat del procés iniciat fins al moment a la plaça Botticelli, 
vetllant pels interessos de la ciutadania i no d’un operador comercial que els 
barris de l’entorn no necessiten 

»Instar el govern del Districte a donar explicacions públiques en relació amb el 
projecte de la plaça Botticelli, ja que aquest no estava recollit al seu full de ruta 
per als barris ni al programa electoral del partit del govern» 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta el seguiment de la 
proposició aprovada el 4 de març de 2014, on es deia que el Consell acordava suspendre 
la totalitat del procés iniciat a la plaça Botticelli i s’instava el govern del Districte a donar 
explicacions públiques en relació amb el projecte. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció, 
fa referència al document aprovat per la Junta de Portaveus el 29 de gener de 2008 i els 
criteris interpretatius del Reglament orgànic municipal pel que fa a l’abast dels diferents 
instruments d’iniciativa, d’impuls de govern i de control de l’acció de govern municipal. 
Indica que el ROM estableix a l’article 64.3 que les proposicions són el principal 
instrument per a l’impuls de l’acció de govern municipal i que constitueixen directrius, 
recomanacions o orientacions de caràcter general en relació amb un assumpte de la seva 
competència. 

Considera que el contingut de la proposta s’ha acomplert en el marc de la competència 
del Districte i manifesta que és evident que la suspensió no pot donar-se perquè el 
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Districte no té la competència per fer-ho. Ara bé, opina que des del Districte s’ha vetllat 
per preservar els interessos de la ciutadania i donar resposta als usos de les entitats 
afectades, ja que s’ha parlat amb elles, com ara el club de petanca o els joves que usen el 
rocòdrom, als quals apunta que se’ls ha ofert un espai alternatiu. 

Pel que fa a les explicacions públiques, indica que s’han donat i amb escreix tant a les 
comissions d’urbanisme del Districte i de la Casa Gran com en els diferents plenaris, 
audiències públiques, consells de barri i el Consell Ciutadà. 

La senyora Mir lamenta la incompetència que el govern ha demostrat en relació amb les 
decisions relatives a la plaça Botticelli perquè creu que les explicacions que va donar no 
satisfan ni als grups municipals ni als veïns d’Horta-Guinardó. Retreu que en el Consell de 
Barri el govern ataqués els membres de la plataforma i els grups municipals en lloc de 
defensar el projecte que té pensat. 

El senyor Bou aclareix que el govern sempre ha mantingut el mateix criteri, que és diferent 
del criteri del GMDICV-EUiA, i constata que els altres grups l’han anat modificant. Indica 
que el projecte s’està efectuant i que el Districte creu que serà bo per al barri tot i que hi 
hagi gent en contra. Creu que són més els ciutadans a favor que els ciutadans en contra i 
opina que, en tot cas, això es valorarà en les properes eleccions municipals. 

La senyora Mir creu que el senyor Bou ha reflectit clarament que el govern és incompetent 
i que no té la voluntat política de donar compliment al que tots els veïns del barri d’Horta li 
demanen. 

E) Declaracions institucionals 

No n’hi ha. 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president aixeca la sessió a les 21.33 h. 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria  Vist i plau  
         El president 


